
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XXXII/10

Protokół
z obrad

XXXII Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 30.09.2010 roku w godz. od 10.00 do 13.30 w Urzędzie Miasta w Chełmnie,
sala nr 102, odbyły się obrady XXXII Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:
1. Henryk Krzywdziński- Przewodniczący Rady
2. Zbigniew Kłos- Z-ca Przewodniczącego Rady
3. Elżbieta Zawal- Radna
4. Lech Orzech- Radny
5. Krystyna Janowska- Radna
6. Jan Kaczmarczyk- Radny
7. Krzysztof Madej- Radny
8. Piotr Trzpil- Radny
9. Zygmunt Urtnowski- Radny
10. Kazimierz Pasiński- Radny
11. Cezary Mikrut- Radny
12. Mieczysław Urbański- Radny
13. Ewa Szczęch- Radna

Zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Edward Rączka – Radca Prawny;
5. Anna Woelke – protokolant.
6. Krzysztof Zawadziński – kirownik ref. RBG
7. Anna Bielska – kierownik ZMiUW w Toruniu
8. Robert Dorna – kierownik biura terenowego ZMiUW w Chełmnie.

Ad. 1.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (zał. Nr 2).
Przewodniczący  zaproponował  by  w  punkcie  11  wprowadzić  plany  pracy  komisji.  P. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie zmieniony porządek posiedzenia. Wynik głosowania: 
13 „za” na 13 obecnych podczas głosowania.

Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
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uwag.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania.
P. Wójt odpowiedział na interpelacje z poprzedniej sesji (Zał. Nr 4)
P. Przewodniczący poprosił o przedstawianie interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje:

1. P.  Kłos  prosi  by  znak  odwołanie  terenu  zabudowanego  od  strony  Podwieska, 
przestawić za przystanek autobusowy, ponieważ zwiększy to bezpieczeństwo.

2. P. Zawal zgłosiła, że przy skrzyżowaniu na Brzozowo zostało wyrwane drzewo, ale 
niestety nie została naprawiona dziura po nim, prosi by zostało to zrobione bo gdy 
spadnie śnieg kierowcy mogą jej nie zauważyć i uszkodzić samochód.

3. P. Janowska zgłosiła, że w Wielkich Łunawach koło Pani Zimmermann znak drogowy 
jest niezabezpieczony (jest tylko lekko wsadzony w ziemię).

4. P. Janowska zgłosiła, że w Nowejwsi Chełmińskiej PKS wycofał kolejne autobusy do 
Chełmna. Mieszkańcy nie mają jak dojeżdżać do miasta.
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  jeśli  nie  ma  zapotrzebowania  to  PKS  likwiduje  połączenia, 
ponieważ nie jest opłacalnym utrzymywanie tych tras.

5. P.  Kłos  zgłosił,  że  przystanek  autobusowy  dla  dzieci  koło  CPN-u  w  Podwiesku 
powinien  być  przeniesiony  w  inne  miejsce,  ponieważ  miejsce  w  którym  jest  on 
obecnie stwarza zagrożenie dla dzieci.

6. P.  Przewodniczący prosi  by przypomnieć  rodzicom,  aby zakładali  dzieciom opaski 
odblaskowe.

Ad. 4
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P.  Przewodniczący  przedstawił  sprawozdanie  ze  Wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady 
Gminy Chełmno.
P. Kłos – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów, przedstawił
sprawozdanie z posiedzeń komisji;

Ad. 5 Sprawa melioracji na terenie Gminy Chełmno.
P.  Przewodniczący  przedstawił  pismo  wystosowane  do  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń 
Wodnych we Włocławku wraz z odpowiedzią tej instytucji (Zał. Nr 5)
P.  Przewodniczący  poprosił  P.  Bielską  kierownika  Kujawsko  –  Pomorskiego  Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych w Toruniu o wyjaśnienia dot. pisma.
P.  Bielska  wyjaśniła,  że   czas  wykonywania  określonych  zadań  melioracyjnych  jest 
uzależniony od źródła finansowania.
P. Bielska wyjaśniła, że są ogłoszone przetargi na wykonanie wielu prac, ale niestety spec 
ustawa  spowodowała  braki  w  dokumentacjach  ,  co  spowodowało,  że  przetargi  trzeba 
anulować ze względu, że koszty przewyższyły 3 – krotnie planowany budżet.
P.  Kierownik  powiedziała,  że  będą  dodatkowe  badania  geologiczne  wałów  i  będą  one 
uwzględnione w projektach modernizacji wałów.
P. Kierownik wyjaśniła, że za podorywanie wałów są kary, ale niestety brak jest mechanizmu 
egzekwowania tych zakazów i kar.
P. Orzech powiedział, że po powodzi w 1997 roku były zagęszczane wały w koronie, przed 
tym nie było problemów z podsiąkami, a po tym woda nawet nie zdąży dojść do wału a już 
się pojawiają podsiąki. 
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P. Bielska wyjaśniła, że wody podsiąkowe odprowadza melioracja podstawowa, która jest w 
utrzymaniu użytkowników, czyli rolników.
P. Orzech powiedział ze rów „H” i „J” odbierają wody typowo podsiąkowe, które pochodzą z 
Wisły.
P.  Dorna powiedział,  że rów „H: był  utrzymywany przez Zarząd Melioracji  niezgodnie z 
przepisami, ale nigdy nie spełniał parametrów na to by być przejętym przez ZMiUW.
P. Bielska powiedziała, że kiedyś nie robiono problemów ze spraw własności, ale w tej chwili 
jest to pod ścisłą kontrolą. P. Kierownik powiedziała, że nie może odpowiadać, za to co było 
kiedyś.
P. Przewodniczący spytał, czy można odtworzyć półtamki?
P. Dorna powiedział,  że to właśnie wiąże się  z karaniem tych rolników, którzy podorują 
wały.
P. Urbański spytał, czy dobrze rozumie, że nie może orać w odległości 3 m od stopy wału, ale 
może zrobić pastwisko i je użytkować?
P.  Bielska  wyjaśniła,  że  tak  –  największym  problemem  jest  przekształcanie  pastwisk  – 
użytków zielonych przy wałach na grunty orne.
P.  Mikrut  powiedział,  ze  on posiada  grunty pod samym wałem,  ale  pastwiska tez nie  są 
wieczne i co kilka lat, trzeba je zaorać i posiać od nowa.
 P. Przewodniczący spytał gdzie się kończy stopa wału?
P. Dorna wyjaśnił, że można przyjąć, że jest to działka wału. 
P.  Dorna  powiedział,  że  obiecuje,  że  zostanie  przeprowadzona  inwentaryzacja  urządzeń 
wodnych i będą zgłoszone na policję podorywania wału.
P. Orzech powiedział, że niestety ale to wszystko co się dzieje z melioracją jest spowodowane 
likwidacją gospodarstw pomocniczych.
P. Bielska wyjaśniła, że niestety nie jest to zależne od nich, ponieważ to narzuciła ustawa 
podjęta przez rząd.
P.  Orzech  spytał,  dlaczego  dyrektor  Centrum  Wymiany  Młodzieży,  Pan  Wesołowski 
„zawiaduje” śluzami nad Jeziorem Starogrodzkim.
P. Dorna wyjaśnił, że zostało wydane pozwolenie wodno – prawne. Jedynym sposobem na to 
by uniknąć podtopień jest zwiększenie pracy przepompowni w Starogrodzie Dolnym.
P.  Przewodniczący  powiedział,   że  kanał  Unisławski  jest  czyszczony  tzw.  „wędką”  co 
powoduje zamulanie jezior, czy można to robić metodą kubełkową?
P. Dorna powiedział, że teraz będzie to robione jeszcze lepsza metodą.
P. Przewodniczący powiedział, że na Brukach w kanałach są bobry, kopią one poza kanałem 
na pola, jego zdaniem ZMiUW powinien wnioskować o redukcje bobrów na tym terenie.
P. Dorna powiedział, że najlepiej byłoby wystąpić o taką redukcję razem z gminą w interesie 
ZMiUW oraz mieszkańców.
P. Urtnowski powiedział, że zakrzaczenia przy wałach powinny być usunięte.
P. Bielska powiedziała, że po powodzi ceny opracowań projektowych bardzo wzrosły.
P. Urbański spytał, czy uda się zrobić Miejską Nizinę Chełmińską?
P. Bielska odpowiedziała: tak.
P.  Urbański spytał,  czy jeśli  będą zrobione śluzy to dolina Łęg – Ostrów Świecki będzie 
wolna od podsiąków?
P. Dorna odpowiedział: tak.
P. Madej spytał o kanał Łunawski, dlaczego woda z kanału się wylewa i dlaczego kręgi w 
przepustach są na różnych wysokościach.
P. Dorna powiedział, że środki na tego typu działania przychodzą etapami i nie na wszystko 
starcza, dlatego też nie można było wykosić kanału.
P. Dorna wyjaśnił, że właścicielami przepustów są właściciele gruntów.
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P. Orzech powiedział, że kilka lat temu był odbiór stacji pomp w Starogrodzie Dolnym i łata 
wodowskazowa nie jest wymieniona na rzędne Wisły.
P. Dorna zobowiązał się, że zostanie wstawiona druga łata wodowskazowa.
Na tym dyskusję zakończono.

Przerwa od godz. 12.10 do 12.20

Po przerwie:
Ad. 6.
Informacja Wójta Gminy Chełmno o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2010 
roku (Zał. Nr 6).

1) P.  Przewodniczący  przedstawił  pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej dotyczącej informacji Wójta Gminy Chełmno z wykonania 
budżetu gminy za I półrocze 2010 roku (Zał. Nr 7).
2) Rozpatrzenie Informacji Wójta Gminy Chełmno o przebiegu wykonania 
budżetu za I półrocze 2010 roku – dyskusja.
P.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  informację  Wójta  Gminy 
Chełmno o przebiegu wykonania budżetu. Wynik głosowania 13 „za” na 13 
obecnych podczas głosowania.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2010 rok. (Zał. Nr 7)
P.  Skarbnik  wyjaśniła,  że  Komisja  Finansowa  zaopiniowała  korektę  budżetu 
pozytywnie.
Korekta w głównej mierze dotyczy zmian w związku z otrzymanymi dotacjami.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 
„za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie udzielania pomocy finansowej dla Powiatu Chełmińskiego (Zał. Nr 8)
P. Wójt wyjaśnił, że pomoc finansową w kwocie 50 tys. zł. przeznacza się na dofinansowanie 
kosztów budowy dróg powiatowych położonych na terenie Gminy Chełmno. Na to zadanie 
powiat  zamierza  pozyskać  50%  środków  z  Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg 
Lokalnych,  gdzie  przy  ocenie  wniosku  aplikacyjnego  dużą  rolę  będą  odgrywały 
dofinansowania z innych jednostek samorządu terytorialnego.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 9.
Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Chełmno. (Zał. Nr 
9)
P. Skarbnik wyjaśniła, że na podstawie zmiany wynikającej z nowej ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych z treści przepisu art. 234 organ stanowiący jest zobowiązany 
uchwalić tryb prac nad projektem uchwały budżetowej.
Rada  Gminy  określa  w  szczególności  procedurę  uchwalania  budżetu  oraz  rodzaj  i 
szczegółowość  materiałów  informacyjnych  towarzyszących  projektowi  budżetu,  terminy 
obowiązujące  w  toku  prac  nad  projektem  uchwały  budżetowej,  wymogi  dotyczące 
uzasadnienia i materiały informacyjne, które wójt przedłoży radzie gminy wraz z projektem 
uchwały budżetowej.
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P.  Skarbnik  poinformowała,  że  Komisja  Finansowa  zaopiniowała  projekt  uchwały 
pozytywnie.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 10.
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania sołectwom Gminy Chełmno mienia do 
korzystania.
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  w dniu 12 sierpnia  2010 roku Sołtys  Starogrodu złożyła  wniosek  o 
przekazanie sołectwu do korzystania działkę 413/2. Sołectwo zamierza w tym miejscu zrobić 
boisko do piłki plażowej. 
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 11.
Plany pracy Komisji. 
P. Przewodniczący odczytał Plany Pracy Komisji na II półrocze 2010 roku i poddał je pod 
głosowanie.
1. Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów – 13 „za”;
2. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska – 13 „za”
3. Komisja Spraw Socjalnych i Samorządowych – 13 „za”.
4. Komisja Rewizyjna – 13 „za”.

Ad. 12.
Sprawy bieżące.
Nie zgłoszono.

Na tym zakończono obrady XXXII Sesji Rady Gminy Chełmno.

Protokolant
………………

Chełmno, dnia 5.10.2010 r.
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